
Protokół Nr LI / 18 

z LI sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 27 kwietnia 2018 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami 

porządku obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej – pan Józef Misiura. 

Czas trwania sesji: ok. 13.10 -15.10. 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach, sala konferencyjna. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady – Otworzył 51 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach. Na podstawie listy 

obecności radnych stwierdził prawomocność obrad.  

W związku ze śmiercią długoletniego samorządowca profesora Wiesława Żylskiego 

Przewodniczący Rady poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie jego śmierci minutą ciszy.  

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są propozycje zmian do porządku obrad. 

 

Burmistrz Ropczyc – pan Bolesław Bujak – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Mam 

serdeczną prośbę o zgodę na wprowadzenie do porządku dzisiejszych obrad rady projektu  

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok, to byłby projekt uchwały 4.9. oraz projektu 

4.10., który dotyczyłby zaciągnięcia zobowiązań inwestycyjnych na 2019 rok. Obydwa 

projekty dotyczą inwestycji budowy hali sportowo-widowiskowej przy szkole nr 1. Po 

przetargu by podpisać umowę musimy mieć podstawę finansową. Te dwie uchwały tworzą 

nam montaż finansowy dla budowy tej hali na obecny i przyszły 2019 rok. Proszę o zgodę na 

wprowadzenie punktu 4.11. czyli projekt uchwały, który zmienia naszą uchwałę sprzed 

miesiąca dotyczącą nadania rondu imienia Władysława Sąsiadka. Zmiana polega tylko na 

wprowadzeniu zapisu, że uchwała nasza będzie opublikowana w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Podkarpackiego. Chodzi o to aby nikt nie mógł tej uchwały podważyć  

w drodze postępowania sądowego. Tamta uchwała takiego rygoru nie zawierała. Bardzo 

proszę o zgodę na wprowadzenie zmian 4.7. i 4.8., obydwie uchwały dotyczą zmian  

w budżecie, ostatnie zmiany dotyczą wieloletniej prognozy finansowej i są następstwem 4.9., 

4.10. jak również i zmian 4.7.. Bardzo dziękuję, jeszcze raz proszę o zgodę. 

 

Zmiany do porządku obrad zostały wprowadzone przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, 

wstrzymujących się – 0. 

 

Porządek obrad w całości został przyjęty przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących 

się – 0. 

 

Porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji.  

2.Ustalenie porządku obrad.  

3.Przyjęcie protokołu z 49 i 50 sesji.  

4.Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach:  

4.1.podziału gminy Ropczyce na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic 

oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych,  



4.2.zmiany nr 1 miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego nr 10/3/2010 terenu 

zabudowy usługowej, produkcyjnej, mieszkaniowej oraz komunikacji w Ropczycach,  

4.3.uchwalenia VI. zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Ropczyce,  

4.4.nabycia nieruchomości gruntowej położonej w Ropczycach,  

4.5.przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Ropczyce w 2018 roku,  

4.6.uchylenia Uchwały Nr XLVI/460/17 Rady Miejskiej z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Podkarpackiego na realizację 

zadania publicznego,  

4.7.zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2018 rok,  

4.8.zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce,  

4.9.zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2018 rok, 

4.10.zaciągnięcia zobowiązań w 2018 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2019 

rok,  

4.11.zmiany uchwały własnej w sprawie nadania nazwy ronda. 

5.Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy Ropczyce.  

6.Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

7.Sprawozdania z działalności komisji Rady Miejskiej w 2017 roku oraz ich plany pracy na 

2018 rok.  

8.Interpelacje i zapytania.  

9.Zamknięcie sesji. 

 

3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołów z 49 i 50 sesji rady miejskiej.  

Uwagi nie zostały zgłoszone.  

Protokół z 49 sesji został przyjęty, przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół z 50 sesji został przyjęty, przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4. 

4.1. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie podziału gminy Ropczyce na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych – 

Sekretarz Gminy – pani Jolanta Kaszowska. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Ustawa z 11 stycznia 2018 roku  

o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, 

funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych nakłada na rady gmin 

obowiązek podjęcia uchwały w sprawie podziału gminy na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych w terminie 1 

miesiąca od dnia podziału gminy na okręgi wyborcze. W zaproponowanym podziale gmina 

Ropczyce została podzielona na 23 obwody głosowania, to jest o jeden obwód głosowania 

więcej niż w wyborach samorządowych w roku 2014 i późniejszych wyborach w 2015 -

wybory do sejmu, prezydenta i referendum. Ten dodatkowy obwód głosowania został 

utworzony w Niedźwiadzie z siedzibą obwodowej komisji wyborczej w domu kultury. 

Sołectwo Niedźwiada jest sołectwem dość długim, rozciągniętym na paru kilometrach. Do tej 

pory głosowania odbywały się w szkole podstawowej w Niedźwiadzie Dolnej i w szkole 

podstawowej w Niedźwiadzie Górnej, dlatego na wniosek mieszkańców, w celu zbliżenia 

lokalu wyborczego do wyborców utworzono dodatkowy obwód głosowania, który jest  

w środku wioski. Mieszkańcy Niedźwiady będą głosować w trzech obwodach i w trzech 

lokalach. W trzech przypadkach zmienione zostały siedziby obwodowych komisji, chodzi  

o Brzezówkę i o Witkowice. Wiadomo, że w Brzezówce stary budynek został rozburzony, 



dlatego nowy lokal będzie w nowym budynku. W Witkowicach również przenosimy komisję 

z remizy strażackiej w której warunki były dość spartańskie do domu kultury, który jest po 

remoncie, ma centralne ogrzewanie, piękną nową salę i tam na pewno będzie lepiej głosować 

mieszkańcom i pracować komisji wyborczej. Trzeci przypadek to jest osiedle Północ, do tej 

pory mieszkańcy osiedla Północ głosowali w sali narad Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej, 

jednak ta sala narad jest dość mała, były trudne warunki pracy komisji, również mieszkańcy 

jak było więcej osób musieli czekać bo lokal był mały, z tego względu przenosimy siedzibę 

obwodowej komisji wyborczej do Środowiskowego Domu Samopomocy. Lokal będzie dla 

niepełnosprawnych, o wiele lepsze warunki pracy dla komisji i głosowania mieszkańców. 

Zgodnie z obowiązującymi przepisami projekt uchwały został przekazany do konsultacji 

komisarzowi wyborczemu w Rzeszowie, który do tego projektu nie wniósł żadnych uwag.   

 

Radny pan Zenon Charchut – przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz 

rozwoju gospodarczego poinformował, że na posiedzeniu Komisji ds. gospodarki komunalnej 

oraz rozwoju gospodarczego w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywną opinię uzyskały 

następujące projekty uchwał przedłożone na 51 sesję rady miejskiej: projekt 4.1. w sprawie 

podziału gminy Ropczyce na stałe obwody głosowania, 4.2. w sprawie zmiany nr 1 

miejscowego planu zagospodarowania, 4.3. w sprawie uchwalenia VI. zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ropczyce,  

a także 4.4. w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej położonej w Ropczycach.  

 

Radny pan Stanisław Marć - przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna pracowała na posiedzeniu w dniu wczorajszym i wydała pozytywną opinię  

o projektach uchwał oznaczonych w porządku obrad: projekt 4.1. podział na obwody 

głosowania, projekt 4.4. zakup gruntu w Witkowicach, projekt 4.6. wycofanie środków, 

ponieważ samorząd województwa nie będzie podejmował zadania o którym była mowa  

w projekcie uchwały, dwa projekty w sprawie zmian w budżecie gminy dotyczące spraw 

bieżących w sprawach inwestycyjnych i projekt 4.8. prognoza finansowa oraz projekt 

dotyczący zobowiązań na 2019 rok - hala sportowa.  

 

Radny pan Jan Ździebko – przewodniczący Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska  

i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego poinformował o opinii Komisji ds. rolnictwa, 

ochrony środowiska i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego z posiedzenia w dniu 26 

kwietnia 2018 r.. Po przeprowadzonej analizie, pozytywnie zaopiniowano projekty uchwał 

przedłożone na 51 sesję Rady Miejskiej w sprawach: podziału gminy Ropczyce na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych – projekt 4.1., przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ropczyce w 2018 roku – projekt 4.5. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że głosowanie odbywa się według zasad paragrafu 54 

Statutu Gminy.  

 

Uchwała w sprawie podziału gminy Ropczyce na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych została podjęta przy: za – 20 

głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 
 

4.2. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany nr 1 miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego nr 10/3/2010 terenu zabudowy usługowej, produkcyjnej, 

mieszkaniowej oraz komunikacji w Ropczycach – Kierownik Referatu Budownictwa, 

Planowania Przestrzennego i Nieruchomości – pan Józef Krzych. 



Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt uchwały dotyczy uchwalenia zmiany nr 1 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego nr 10/3/2010 terenu zabudowy 

usługowej, produkcyjnej, mieszkaniowej i komunikacji w Ropczycach uchwalonego uchwałą 

L/588/10 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 czerwca 2010 roku. Obszar objęty zmianą 

to jest część planu naprzeciwko ZOZ-u. Załącznikami do niniejszej uchwały są:  załącznik nr 

1 - zmiana nr 1 miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, załącznik nr 2 

rozstrzygnięcie o sposobie realizacji zapisanych w niniejszej zmianie nr 1 inwestycji  

z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich 

finansowania. Granice zmiany określono w uchwale nr XXXIX/425/13 Rady Miejskiej  

w Ropczycach z 27 maja 2013 roku w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. Zmiana obejmuje tereny oznaczone w miejscowym planie 

symbolami: 2U, 3U, 20 MN, 21 MN, 22 MN, 10 KD, 12 KDW i 13 KDW i polega na 

wprowadzeniu zmian w tekście o których mowa w paragrafie 5 tej uchwały oraz na rysunku 

planu poprzez przesunięcie obszaru wyznaczonego pod drogę. Do zmiany planu nie 

wniesiono żadnych uwag, zmiana dokonywana jest na wniosek właściciela jednej  

z nieruchomości położonej w granicach zmiany planu. Na sesji jest obecny autor pan 

urbanista Jan Bulsza w razie jeżeli byłyby pytania. 

 

Uchwała w sprawie zmiany nr 1 miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego nr 

10/3/2010 terenu zabudowy usługowej, produkcyjnej, mieszkaniowej oraz komunikacji  

w Ropczycach została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 
 

4.3. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia VI. zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ropczyce - 

Kierownik Referatu Budownictwa, Planowania Przestrzennego i Nieruchomości – pan Józef 

Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy uchwalenia VI. zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ropczyce zatwierdzonego uchwałą nr 

XL/402/2001 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 grudnia 2001 roku zmienionego 

uchwałą nr XXX/309/12 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 30 listopada 2012 roku. 

Obszar zmiany studium obejmuje ok. 71 hektarów, jest to teren za Zakładami 

Magnezytowymi. Załącznikami do niniejszej uchwały są: tekst ujednolicony studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, ujednolicony rysunek 

uwarunkowań, ujednolicony rysunek kierunków zagospodarowania, ujednolicony rysunek 

uwarunkowań i kierunków rozwoju w zakresie infrastruktury technicznej. Uchwała wchodzi 

w życie z dniem podjęcia. Do tekstu uchwały dla państwa radnych załączone zostały tylko te 

części tekstu, które są wprowadzone – kolor czerwony oraz fragmenty rysunku z kierunków 

zagospodarowania przestrzennego w granicach objętych zmianą. Obecne kierunki 

zagospodarowania dla tego obszaru to rolnicza przestrzeń produkcyjna. W zmianie określono 

kierunki do zainwestowania na cele produkcji, wytwórczości i składowania. Na obszarze tym 

dopuszcza się obiekty produkcyjne, składy i magazyny oraz usługi wraz z niezbędnymi 

urządzeniami towarzyszącymi, obiekty infrastruktury kolejowej, zieleń, infrastrukturę 

techniczną, drogi publiczne i wewnętrzne nie wyznaczone na rysunku zmiany Studium oraz 

parkingi. Do zmiany Studium nie wniesiono żadnych uwag.  

 

Uchwała w sprawie uchwalenia VI. zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ropczyce została podjęta przy: za – 20 

głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 
 



4.4. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej położonej 

w Ropczycach - Kierownik Referatu Budownictwa, Planowania Przestrzennego  

i Nieruchomości – pan Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na nabycie, do zasobu nieruchomości, 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej, o powierzchni ok. 1,6 ha, oznaczonej w operacie 

ewidencji gruntów obrębu Ropczyce-Witkowice, tutaj będzie zmiana, ponieważ okazało się, 

że do nabycia jest potrzebna część dwóch działek, więc będzie brzmieć dalsza część: jako 

część działek ewidencyjnych nr 653/9 o powierzchni ogólnej 3 ha, 86 arów 62m2 i 656  

o powierzchni ogólnej 16 arów 82 m2 objętej księgą wieczystą nr 31300/9. Nieruchomość 

położona jest przy ul. Sucharskiego w Ropczycach - Witkowicach, stanowi własność parafii. 

Na nabywanym gruncie planowane jest wybudowanie szkoły z zapleczem sportowym. 

 

Radny pan Jan Curzytek – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Radni. 

Bezspornym jest fakt, kto zna szkołę w Witkowicach, że coś trzeba z nią zrobić. Ta szkoła nie 

spełnia w tej chwili wymogów stawianych szkołom. Nie ma świetlicy, nie ma stołówki, są 

dwuzmianowe w tej chwili prowadzone lekcje, po prostu jest tam tragedia w tej chwili. Żadna 

rozbudowa szkoły, żadna modernizacja nie odniesie takiego skutku jaki jest potrzebny. 

Trzeba tą szkołę budować. Jest tylko jedna możliwość, żeby budować szkołę właśnie na tym 

placu, który w tej chwili w uchwale jest przedstawiony. Jest to problematyczny temat ale jest 

taka potrzeba. W poszczególnych latach będą się nasi radni, nasi burmistrzowie zastanawiać 

skąd wziąć pieniądze, na pewno da się jakoś znaleźć, żeby tą szkołę wybudować i stworzyć 

takie warunki życia dla naszych dzieci i młodzieży. Chcę powiedzieć na końcu jeszcze, że to 

osiedle Witkowice się bardzo rozrasta w stronę Sędziszowa, powstaje ogromna ilość domów, 

rodzą się małe dzieci, tych dzieci w szkole przybywa, w związku z tym trzeba stworzyć 

warunki, które ta szkoła im zapewni. Dlatego też proszę uprzejmie, strasznie proszę 

wszystkich moich kolegów i koleżanki w radzie, żeby tą uchwałę poparli.  

 

Burmistrz Ropczyc – pan Bolesław Bujak – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 

Chciałbym w całej rozciągłości oczywiście poprzeć projekt tej uchwały i prosić Wysoką Radę 

o przyzwolenie na rozpoczęcie procedury związanej z przygotowaniem się do budowy nowej 

szkoły w osiedlu Witkowice dla osiedla Witkowice i dla osiedla Pietrzejowa bowiem szkoła 

dzisiejsza wraz z przedszkolem jest na terenie osiedla Pietrzejowa a służy dla Pietrzejowej  

i Witkowic i jest potrzeba albo rozbudowy albo budowy nowej szkoły w Witkowicach  

z uwagi na bardzo intensywną budowę budownictwa indywidualnego i mieszkaniowego na 

wymienionych dwóch osiedlach a w szczególności na podosiedlu Kolonii w Witkowicach. 

Może nie całkiem z tych przyczyn o których przed chwilą mówił pan Jan Curzytek i dlatego 

zabieram głos, gdyż uważam, że na dzień dzisiejszy szkoła ta jest dobrą szkołą. Dzisiaj jest 

tam świetlica panie radny i w tej świetlicy są wszystkie dzieci, które chcą być na świetlicy. 

Mamy tam 1,5 etatu nauczyciela i za to płacimy na świetlicy, na tej świetlicy wydajemy 

obiady dla dzieci szkolnych bo oczywiście jest to świetlica w przedszkolu. To jedno 

pomieszczenie dodatkowe w przedszkolu było zbudowane pod kątem właśnie, że  

w macierzystej, starej, zabytkowej szkole nie ma wolnych pomieszczeń pod świetlicę i ono 

służy nie tyle dzieciom przedszkolnym tylko dzieciom ze szkoły podstawowej. Jest to jeden 

zespół szkół bo na jednym numerze działki pod jednym dyrektorem jest przedszkole i szkoła 

podstawowa. Oczywiście w tym przedszkolu jest kuchnia, która pracuje na rzecz chętnych 

dzieci, które korzystają z obiadów właśnie w tej szkole ale w przedszkolu konsumując też na 

tej świetlicy, stąd może te warunki nie są takie jak byśmy sobie życzyli by osobno była 

stołówka, osobno świetlica i osobno przedszkole, wtedy warunki byłyby oczekiwane. Wysoka 

Rado, potrzeba budowy szkoły wiąże się również z tym, że budynek szkoły jest w starym, 

zabytkowym obiekcie i pomimo, że w ubiegłym roku obiekt ten był poddany 



termomodernizacji w dużej części przez docieplenie, przez wyprowadzenie może nie 

klimatyzacji ale wentylacji, której do tej pory nie było, również stropy są ocieplone  

i zmodernizowane w tej części, która była możliwa, wymienione instalacje, w tym całość 

instalacji centralnego ogrzewania to z tego budynku nie da się zrobić takiej szkoły w której 

nie byłoby dwóch zmian a ta dwuzmianowość w tej szkole nam grozi bo pierwsza i druga 

klasa są podwójne i dzieci, które wzrastają z tych nowych rozbudowywanych osiedli dają 

nam informację, że jeżeli w ciągu najbliższych 3-4 lat nie będzie rozbudowana szkoła albo 

wybudowana nowa to będziemy mieli dwuzmianowość a tego nie chcemy bo również będą 

niższe subwencje w najbliższych latach dla tych gmin, które utrzymały u siebie 

dwuzmianowość. Również sala gimnastyczna przy tej szkole jest jedną z najstarszych sal, 

sądzę że ta sala ma około 40 lat, nie da się zmodernizować, najlepiej ją zburzyć, zresztą 

większość obiektów technologicznie budowanych 40 lat temu nie odpowiada żadnym 

normom wskaźników przenikania ciepła itd. Koszty utrzymania tej sali bez zaplecza, bez 

widowni są zbyt duże. To wszystko przemawia za tym, że rozbudowa w tym miejscu nie jest 

wskazana bo i teren jest ograniczony, brak parkingów, brak dróg operacyjnych do rozbudowy. 

Oczywiście podstawowy argument negatywny to teren zalewowy. Jest propozycja, żeby 

wolne tereny, które są własnością kościoła podkreślam nie parafii, kościoła kupić nie 

otrzymać za darmo, kościół nigdy za darmo nic zwykle nie daje, przynajmniej nie w tym 

miejscu i nie w tym momencie. Kościół oczekuje kwoty 4 000 zł za ar, jest to kwota zbyt 

wygórowana jak na nieruchomość rolną bo dziś jest to nieruchomość rolna. Jeżeli Wysoka 

Rada podejmie decyzję o zakupie tej nieruchomości od kościoła to wydam decyzję  

o warunkach zabudowy z mocy prawa administracyjnego, przekształcimy w ten sposób ten 

grunt dzisiaj rolny na nieruchomość budowlaną. To jest jeden ze sposobów oprócz 

uchwalenia szczegółowych planów zagospodarowania przestrzennego jak dla terenu za 

magnezytami 72 hektarów, gdzie żeby zamienić funkcję terenu, przeznaczenie gruntów 

rolnych na grunty nieruchomości czyli czytaj budowlane pod inwestycje czy to gospodarcze 

czy mieszkaniowe musimy w procesie 2,5 letnim uchwalić szczegółowy plan 

zagospodarowania za znaczące pieniądze pochodzące tylko i wyłącznie z naszych podatków. 

Tutaj pójdziemy w procedurę uproszczoną wydania decyzji o warunkach zabudowy mówiąc 

szczerze obejście od ustawy o ochronie gruntów rolnych, która nie pozwala na tego typu 

zakupy nieruchomości gruntowych większych niż 30 arów, do 30 arów można, powyżej 30 

arów nie można, póki jeszcze możemy dlatego też ważne jest, żeby dzisiaj zapadła decyzja 

lub za miesiąc, gdyby Wysoka Rada chciała uzyskać jeszcze jakieś opinie, ekspertyzy, miała 

wątpliwości ale trzeba podjąć tą decyzję przed następną ustawą kodeks budowlany, która być 

może nie dopuści takiego obejścia prawa, gdzie za pomocą decyzji administracyjnej  

o wydaniu decyzji o warunkach zabudowy przeznaczamy ten grunt z gruntu rolnego na grunt 

budowlany i dopiero wtedy możemy negocjować i kontraktować zakup gruntu po 4 000 zł za 

ar. Wszyscy na tej sali wiedzą, że grunt rolny, który ma takie przeznaczenie w zasobach 

geodezyjnych i w ewidencji najwyższa cena II klasy czy nawet I w skali kraju to jest 50 000 

zł za hektar czytaj 500 zł za 1 ar a kościół oczekuje 4 000 zł. Gdyby to był grunt budowlany 

dzisiaj 4 000 zł w tym miejscu byłaby to cena bardzo preferencyjna. Postrzeganie 

mieszkańców i parafian jest takie, że jest to grunt działek budowlanych więc jeżeli 4 000 zł 

robimy ukłon w stosunku do całej gminy, gmina to nie jest tylko Wysoka Rada i burmistrz, 

gmina to jest 27 000 mieszkańców. Wszyscy muszą mieć świadomość, że wyrażając wolę 

kupna to kupujemy ten grunt za podatek i mieszkańców Małej i Lubziny i Gnojnicy  

i Checheł, składamy się. Ja rozumiem, że niektórzy z radnych w kuluarach wyrażali nie 

dezaprobatę ale brak akceptującej deklaracji z uwagi na to, że wiele miejscowości kiedyś pod 

budowę szkoły darowało grunty byle tylko cała gmina złożyła się na inwestycję, na budowę 

nowej szkoły. Tutaj rozróżniłem na początku bardzo wyraźnie, że to jest własność w sensie 

prawnym kościoła nie parafii. Parafia tej własności na rzecz kościoła ileś tam dziesiątek czy 



może setek lat się pozbyła a kościół mówi zapłaćcie. Jeżeli chcemy kupić to się trzeba  

z pełnomocnikiem kościoła, jest nim na dziś wyznaczony przez księdza biskupa ksiądz 

proboszcz dogadać. Proponowałem 3 000 ksiądz proboszcz 4 000, jest to przestrzeń do 

dogadania się. Będę prosił, gdy przyjdzie czas, gdy będzie decyzja o warunkach zabudowy 

pod warunkiem, że dziś zapadnie Wysokiej Rady uchwała o woli zakupu na negocjacje przed 

Komisją Rewizyjną i po tych negocjacjach może być kontrakt. Sądzę, że to nie będzie 

wcześniej niż za 3-4 miesiące bo średnio tyle schodzi przygotować i wydać decyzję  

o warunkach zabudowy. Panie Przewodniczący uzupełniłem informacje dotyczące tej 

uchwały. 

 

Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej położonej w Ropczycach                                

została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 
 

4.5. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ropczyce w 2018 

roku – Kierownik Referatu Budownictwa, Planowania Przestrzennego i Nieruchomości – pan 

Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ropczyce w 2018 roku w brzmieniu 

określonym w załączniku do niniejszej uchwały. Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Ropczyc. Traci moc uchwała nr L/491/18 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

26 marca 2018 roku w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ropczyce w 2018 roku. Uchwała 

podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego i wchodzi  

w życie po upływie 14 dni od daty ogłoszenia. Do uchwały wymienionej w paragrafie 3 

wojewoda wniósł zastrzeżenia, ponieważ w załączniku do tej uchwały nie było 

rozstrzygnięcia w zakresie wskazania gospodarstwa dla odłowionych bezdomnych zwierząt 

gospodarskich, w tej chwili jest to paragraf 5 ustęp 3 oraz została jeszcze w paragrafie 12 

szczegółowo rozpisana kwota, która została zabezpieczona w budżecie gminy Ropczyce na 

poszczególne zadania wynikające z tego programu.  

 

Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ropczyce w 2018 roku                               

została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 
 

4.6. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLVI/460/17 Rady 

Miejskiej z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 

Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego – Skarbnik Gminy – pani 

Beata Malec. 

Projekt dotyczy uchylenia Uchwały Nr 460 Rady Miejskiej z dnia 22 grudnia 2017 r.  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Podkarpackiego na 

realizację zadania publicznego. Uchwała 460 udzielała pomocy finansowej na zadanie 

publiczne pod nazwą Odnowa drogi wojewódzkiej Nr 986 relacji Tuszyma-Ropczyce-

Wiśniowa w miejscowości Ropczyce osiedle Chechły i Okonin w wysokości 230 000 zł. Po 

informacji otrzymanej od Marszałka  Województwa Podkarpackiego, że zadanie nie będzie na 

dzień dzisiejszy realizowane podstawą prawną przesunięć budżetowych jest uchylenie tej 

uchwały. 

 

Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLVI/460/17 Rady Miejskiej z dnia 22 grudnia 

2017 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 



Podkarpackiego na realizację zadania publicznego została podjęta przy: za – 20 głosów, 

przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 
 

4.7. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2018 

rok – Skarbnik Gminy – pani Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2018. W budżecie gminy wprowadza 

się zwiększone dochody o kwotę 3 739,23 zł. Na zwiększenie tych dochodów składają się 

darowizny pieniężne na rzecz zespołu szkół nr 5 w wysokości 2 000 zł, 1 600 zł otrzymane 

środki, które zostały przeznaczone na koszty opiekuna nad stażem w przedszkolu nr 1 oraz 

dotacja celowa za II kwartał przeznaczona na sfinansowanie dodatku energetycznego oraz na 

obsługę kosztów tego zadania w wysokości 139,23 zł. W tabeli nr 1 według klasyfikacji 

budżetowej rozpisane są dochody. Tabela nr 2 przedstawia rozpisane według klasyfikacji 

wydatki, które w ramach pozyskanych dochodów zostaną zrealizowane. Projekt uchwały 

zwiększa również wydatki budżetu o kwotę 700 000 zł, które zostały przeznaczone na zadania 

remontowe bieżące a mianowicie na uzupełnienie środków, które zostały do zabezpieczenia  

realizacji zadań w ramach zamówienia publicznego na 18 zadań remontowych 500 000 zł 

oraz na zabezpieczenie 200 000 zł na remont mostu Kolawa w ramach usuwania skutków 

klęsk żywiołowych. Źródłem sfinansowania tych wydatków w wysokości 700 000 zł są wolne 

środki, które zostały przeliczone na koniec 2017 roku jako nadwyżka środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym. W tabeli nr 4 i 3 przedstawione są według klasyfikacji rozpisane wydatki 

i zwiększone przychody. Projekt uchwały również dokonuje przeniesienia wydatków 

pomiędzy klasyfikacją budżetową. W ramach wprowadzonej autopoprawki, która uzupełnia 

część tabelaryczną dokonującą przesunięć w tabeli nr 5 przede wszystkim przesunięcia 

dotyczą zabezpieczenia środków na drogi publiczne gminne w ramach rozstrzygnięć 

przetargowych. Przesunięcia te pomniejszają poszczególne inwestycje: zaopatrzenie w wodę 

terenów wiejskich 500 000 zł, 230 000 zł jest to zmniejszenie dotacji celowej jaka wcześniej 

została podjęta przez uchylenie uchwały na udzielenie pomocy finansowej, z zakupu 

samochodu strażackiego OSP Lubzina 100 000 zł. Również autopoprawka, którą państwo 

otrzymaliście, jeżeli chodzi o rozpisanie zwiększenia jeszcze z wysokości środków z budowy 

boisk wielofunkcyjnych o nawierzchni poliuretanowej w wysokości 300 000 zł. Są to te 

środki, które zabezpieczają już zadanie, które będzie realizowane w związku z remontem 18 

dróg, chodników na terenie gminy Ropczyce. Również autopoprawka wprowadza 

przesunięcia, które są zaproponowane na realizację budowy chodników przy drogach 

powiatowych w celu zabezpieczenia pełnej realizacji przy dwóch ulicach Leśnej  

i Wyszyńskiego zabezpieczenie kwoty 60 000 zł, którą proponuje się do ściągnięcia z zadania 

Budowa boisk wielofunkcyjnych o nawierzchni poliuretanowej przy zespołach szkół na 

terenie gminy Ropczyce. Są również w załączniku w tabeli nr 5 przesunięcia, które 

realizowane są przez szkoły czy Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w związku  

z realizacją na bieżąco swoich zadań. Autopoprawka wprowadza również tabelę nr 6, która 

dokonuje tylko zmiany nazwy zadania w związku z wcześniej podjętą uchwałą w sprawie 

nabycia gruntu pod budowę szkoły w Witkowicach. W celu już uszczegółowienia zapisów  

w związku z technicznym opracowaniem wszelkich dokumentacji zmienia się nazwę  

z obecnej Rozbudowa i przebudowa Zespołu Szkół nr 5 w Ropczycach-Witkowicach na 

nazwę Budowa szkoły podstawowej wraz z infrastrukturą techniczną w miejscowości 

Ropczyce – Witkowice. Tam na dzień dzisiejszy widnieje plan w wysokości 90 000 zł  

i również w tej tabeli będzie przesunięcie tego planu na zadanie o właściwej nazwie. 

 

Radny pan Dariusz Herbut – Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Kilka słów chciałbym na ten 

temat powiedzieć w nawiązaniu też do posiedzenia Komisji Rewizyjnej w której 

uczestniczyłem. Chciałem wyrazić dezaprobatę do przesunięć budżetowych opisanych w tym 



projekcie uchwały. Mianowicie z wyjaśnień, które otrzymaliśmy okazało się, że po 

przetargach na drogi brakuje znaczną ilość środków aby te drogi przebudować, wybudować. 

Tu jest 18 zadań przewidzianych do wykonania. Żeby to wykonać zabieramy pieniądze np. 

dzieciom, gdyż obiecywane i projektowane do wykonania na obecny rok w budżecie naszej 

gminy było wykonanie boiska wielofunkcyjnego przy szkole na Chechłach. Wcześniej też 

taka nieformalna obietnica poszła, że będzie wykonywane to na Czekaju, jakoś to potem 

ucichło. Pomyślałem dobra jest będzie robione na Chechłach, niech będzie chociaż na 

Chechłach. Teraz okazuje się, że nawet na Chechłach nie będzie. Dlatego ja uważam moim 

skromnym zdaniem, że jeżeli brakło nam pieniędzy na drogi, jest tu 18 zadań, więc nie 

musimy w tym roku wszystkich dróg robić. Nie musi mieć każdy wyborca w tym roku 

wyborczym dojazdu asfaltowego do obwodu wyborczego, może jeszcze przez ten rok przejść 

sobie po tłuczniu czy przejechać a za rok można to wykonać w następnym budżecie. Jeżeli 

nie wykonamy 3 czy 4 dróg w tym roku tylko w następnym też się nic nie stanie a budowa 

tych sztucznych boisk jest bardzo ważna bo nie tylko korzystają z tego setki dzieci podczas 

zajęć lekcyjnych ale również młodzież i dorośli poza lekcjami mogą z tego korzystać, tak że 

uważam, że jest to bardzo ważna sprawa i moim zdaniem te przesunięcia są nie w porządku.  

 

Burmistrz Ropczyc – pan Bolesław Bujak - Panie Przewodniczący, Szanowne Prezydium, 

Wysoka Rado. Ja też bym nie chciał by w ciągu roku były przesunięcia ale czasami są 

konieczne. Po to robimy spotkania z mieszkańcami, z wyborcami na terenie każdego sołectwa 

i na terenie każdego osiedla dwa razy do roku, żeby pytać ludzi tych, którzy przychodzą na te 

zebrania czyli tych publicznie aktywnie czynnych. Ktoś, kto się nie interesuje sprawami 

publicznymi na te zebrania nie przychodzi. Na tych zebraniach zawsze na początku pytam 

jednoznacznie mieszkańców wsi czy osiedla przyjechałem tu po to zwykle też z moimi 

współpracownikami, zwykle jest na takim spotkaniu zawsze radny danego sołectwa czy 

osiedla, sołtys co oczekujecie w najbliższym czasie w perspektywie lat, co was interesuje  

w tym roku. Odpowiedź ogólna  z tych wszystkich zebrań płynących w jesieni ubiegłego roku 

i teraz jest taka: drogi, ulice, chodniki i oświetlenie. Wszystkie inne sprawy są na drugim 

miejscu. Wobec powyższego mocno się zastanawialiśmy w wąskiej grupie wykonawczej  

w urzędzie czy puścić po jednej drodze w każdym sołectwie i w każdym osiedlu co 

przyrzekaliśmy na początku kadencji, że będziemy robić tak, że co roku w każdej wsi,  

w każdym osiedlu będzie jedna droga, jedna ulica o nawierzchni asfaltowej, względnie 

równoważny chodnik. Doszliśmy do wniosku, że dla deklaracji złożonej 4 lata temu, że w tej 

kadencji postaramy się większość dróg gminnych prowadzących do 5 domów i więcej 

wykonać nawierzchnią asfaltową trzeba nam przyspieszyć. Przyspieszaliśmy ważąc środki 

finansowe, które mamy ale nie przewidzieliśmy, że ten rok jest szczególny jeśli chodzi  

o wykonawstwo. Podwyżki płac w firmach roboczych, w firmach drogowych, jak również 

podwyżki paliwa, co wpływa na  podwyżki logistyki masy asfaltowej spowodowały, że ceny 

poszły o 35% i w tym przetargu ostatnim, gdzie otworzyliśmy przetarg dla 18 jednostek 

drogowych przetarg wyszedł nie tylko 35% drożej ale był tylko jeden, jedyny wykonawca  

a kierownik odpowiedzialny, pełnomocnik firmy za te oferty powiedział panie burmistrzu 

jeszcze trzy tygodnie i byśmy już oferty u pana nie złożyli bo już zamykamy portfel 

zamówień. Wobec powyższego uważam, że te decyzje były na czasie i konieczne. Chcę 

przeczytać wszystkim, Wysokiej Radzie jakie to są drogi, żebyście państwo wszyscy zważyli 

czy lepiej zrobić te drogi, ulice i tu wymienione zdania czy opóźnić, ja nie wiem czy o rok 

budowę dwóch, czy boiska w Chechłach na stadionie o powierzchni poliuretanowej, ja nie 

wykluczam, że to będzie jeszcze możliwe w tym roku. Ja tylko przesuwam na tej sesji 

pieniądze proponując takie przesunięcie i argumentując dlaczego. Ja uważam, że być może 

nie dwa boiska ale jedno zrobimy. Być może byśmy te boiska mimo wszystko zrobili ale 

otwarliśmy przetarg i okazało się, że przetarg w ofercie też tylko jednej jest droższy  



o 270 000 zł od kosztorysu i od założonych w budżecie pieniędzy, więc dylemat był taki nie 

kilka dróg wyciąć tylko wyciąć dużo dróg, więc których. Otworzyliśmy przetarg na 6 dróg  

w Niedźwiadzie: droga w Niedźwiadzie Na Szkołę 300 metrów, Na Książka w Niedźwiadzie 

310, droga Na Pociaska 230, droga Na Cabaja 133, droga Na Jeziora 72 i nawierzchnia 

asfaltowa przed budynkiem remizy Niedźwiada. Dlaczego tyle, bo wieś Niedźwiada jest 

trzykrotnie większa niż wszystkie inne wsie, bo w tej Niedźwiadzie zostało jeszcze za dużo 

dróg gminnych prowadzących do 5 domów i więcej. Mała: droga Na Smoczyńskiego 465 

metrów, Na Dzikowskiego 500 metrów i Na Ślusarczyka 300 metrów. Remonty pozostałych 

dróg: zadanie Brzezówka Na Kisiela 370 metrów, Lubzina Na Gondka 115, ulica 

Przemysłowa boczna 190, Chechły tu jest działka, to oznacza koło cmentarza, powiem z góry, 

że wartość tam jest około 130 000 zł - parking na osiedlu Chechły przy cmentarzu, droga 

Chechły Na Rymuta 125 metrów, boczna 3 Maja 45 metrów, Chechły Na Kuklę 105 metrów, 

Brzyzna Na Dydo 100 metrów i Witkowice Na Galasa 115 metrów. Razem 18 pozycji. Nie 

przypominam pozycji, które są już w pracy, w robocie: ulica Przemysłowa 1 885 000 zł, 

droga Góra Ropczycka – Gnojnica Dolna 550 000 zł, czy droga E-4 centrum Lubziny wraz  

z chodnikiem, wraz z odprowadzeniem wody i placem parkingowym obok domu kultury 

czytaj OSP 875 000 zł. W ogóle zaangażowaliśmy już tymi tu informacjami 5 100 000 zł, to 

duża kwota. To jest 1,5 miliona złotych więcej niż przewidywaliśmy co wynika z tych 

przetargów. Gdyby nie ta znacząco wyższa cena utrzymalibyśmy te dwa boiska, jak również 

utrzymalibyśmy inne pozycje, które dzisiaj Wysoka Rada już zdecydowała o przesunięciu 

tylko i wyłącznie dlatego, że uważamy, że priorytetem są drogi chodniki i ulice i jeszcze raz 

to powtarzam dlatego, że jest to wynik konsultacji z naszymi mieszkańcami.  

 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2018 rok została podjęta przy: za 

– 19 głosów, przeciw - 1, wstrzymujących się – 0. 
 

4.8. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce – Skarbnik Gminy – pani Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce.  

W związku ze zmianami uchwały budżetowej jakie zostały dokonane przez najbliższy okres 

dokonuje się zmian również w załączniku nr 1 dotyczącym wieloletniej prognozy finansowej. 

Zmiany te będą również zawarte w związku z wprowadzonymi autopoprawkami, które 

wcześniej zostały przez Wysoką Radę podjęte. Załącznik nr 2 do wieloletniej prognozy 

finansowej jako przedsięwzięcia nie ulega zmianie. 

 

Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce                                

została podjęta przy: za – 19 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1. 
 

4.9. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2018 

rok – Skarbnik Gminy – pani Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2018 rok. W projekcie tym zwiększa 

się wydatki budżetu o kwotę 1 000 000 zł, które zostaną przeznaczone na wydatki majątkowe 

a właściwie na zadanie pod nazwą Projektowanie i budowa hali sportowej przy Szkole 

Podstawowej nr 1 w Ropczycach. Źródłem finansowania tychże wydatków będzie 

wprowadzony deficyt budżetu w kwocie 1 000 000 zł. Źródłem sfinansowania zwiększonego 

deficytu ustala się kredyt bankowy. Potrzeba zwiększenia wydatków zaistniała w wyniku 

otwarcia ofert jakie zostały złożone na budowę hali sportowej. To zadanie będzie realizowane 

przez okres 2 lat z zabezpieczeniem w 2018 roku do wysokości 1 000 000 zł dodatkowo.  

  



Burmistrz Ropczyc – pan Bolesław Bujak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Dla 

naszych sołtysów, przewodniczących i innych osób takie wyjaśnienie, bo Wysoka Rada to 

wie, na komisjach mówiliśmy, to propozycja 1 000 000 zł deficytu na budowę hali sportowo-

widowiskowej. Pod to zadanie przetarg otworzyliśmy, umowa jest niepodpisana bo czeka na 

decyzję Wysokiej Rady, musi być montaż finansowy o czym stanowi ta uchwała i następna. 

Mamy dobrą ofertę, bardzo dobrą ofertę na kwotę 7 100 000 zł. Wydaje się, że warto 

skorzystać z tak dobrej oferty i rozpocząć tą inwestycję oczekiwaną przez to środowisko 

szkoły bo największa szkoła pod względem liczby dzieci i jedna z najstarszych absolutnie sal 

gimnastycznych nieodpowiadająca dzisiejszym potrzebom, potrzebom dla środowiska 

sportowego młodzieży ponad szkół podstawowych itd. ale też taka dobra okazja bo jest 

otwarty program ministerialny w ministerstwie sportu na wsparcie dobudowy tego typu sal  

i hal sportowych w granicach 33% kosztów stricte tej kubatury sportowej. Stosowny wniosek 

został złożony do ministerstwa sportu. Liczymy, że może otrzymamy tą dotację, oczywiście 

już nie w kwocie wnioskowanej bo wnioskowana kwota wynosiła 3 000 000 zł i odnosiła się 

do kwoty kosztorysowej w wysokości 9,5 miliona złotych i proszę zauważyć, akurat tutaj jest 

kwota dużo niższa, więc możliwa zweryfikowana wnioskiem dotacja może wynosić  

w granicach 2 200 000 zł. Ale jeśli dostaniemy tą dotację w tym roku jest szansa, powiedzmy 

sobie szczerze 50%, to z tej pożyczki się wycofujemy. Ale jeżeli nie dostaniemy w tym roku 

tej dotacji to nie znaczy, że nie będziemy wnioskować w przyszłym po raz drugi.  

W przyszłym roku będziemy mieli mocniejsze argumenty bo hala będzie już w budowie 

zaawansowana i będzie można udowodnić, że nawet bez wysiłku ministerstwa zrobimy tylko, 

że tak nie powinno być. Jeżeli w kraju się buduje to powinno się otrzymać wsparcie, gdzie są 

takie zasady a zasady są a jeżeli dostają ci, którzy jeszcze nie wbili łopaty w ziemię i już 

dostają dotację to jest nie fair. Mam nadzieję, że uda się nam jeżeli nie w tym roku to  

w przyszłym przedłożyć takie argumenty w ministerstwie sportu i takie poparcie, szukamy 

tego poparcia, korzystamy również z naszych tutaj lokalnych działaczy na wyższym szczeblu 

PiS-u, aby też poszły argumenty wspierające naszą inwestycję to oczywiście tej pożyczki nie 

zaciągniemy bo na tą halę generalnie zakładam, że Wysoka Rada nie musi zaciągać pożyczek 

bo proszę zresztą zauważyć przed chwilą mówiłem, że już do tej pory zaawansowaliśmy 

zadania inwestycyjne w drogach i ulicach na kwotę 5 100 000 zł a przed nami jeszcze zadania 

inwestycyjne w drogach:  most i drogi, ulice na kwotę 2 000 000 zł a więc ponad 7 000 000 zł 

na pewno w tym roku zaangażujemy pieniędzy w naszych drogach i w ulicach. Gdyby zatem 

ograniczyć te wydatki w drogach i ulicach np. w przyszłych latach do 30% tej kwoty to 

można spokojnie tego typu zadania inwestycyjne w naszej gminie realizować. Wobec 

powyższego bardzo proszę o zgodę na ten deficyt bo on nam pozwala, ta uchwała i następna 

zrobić montaż finansowy na budowę tej inwestycji na ten i przyszły rok i podpisać umowę  

z wykonawcą. 

 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2018 rok została podjęta przy: za 

– 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 
 

4.10. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2018 roku  

w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2019 rok - Skarbnik Gminy – pani Beata Malec. 

Projekt dotyczy zaciągnięcia zobowiązań w 2018 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych 

na 2019 rok. W projekcie uchwały postanawia się o zabezpieczeniu środków w wysokości 

4 600 00 zł na realizację zadania Projektowanie i budowa hali sportowej przy Szkole 

Podstawowej nr 1 w Ropczycach. Źródłem pokrycia zobowiązań w 2019 roku będą dochody 

gminy z tytułu podatku od nieruchomości od osób fizycznych i prawnych w wysokości 

4 600 000 zł. Projekt uchwały upoważnia burmistrza do podpisania umowy, co za tym idzie 

do zaciągnięcia zobowiązań w 2018 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych. Projekt 



uchwały tak jak wcześniej burmistrz wspomniał dotyczy podpisania umowy w związku  

z otwarciem oferty na budowę hali w wysokości 7 100 000 zł. Planowany okres realizacji 

tego zadania jest dwuletni, dlatego chcąc podpisać w 2018 roku umowę wpływającą na 

wysokość 7 100 000 zł konieczne jest podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań 

w 2018 roku na 2019 we wskazanej kwocie.  

 

Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2018 roku w zakresie wydatków 

inwestycyjnych na 2019 rok została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, 

wstrzymujących się – 0. 
 

4.11. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej w sprawie nadania 

nazwy ronda - Kierownik Referatu Budownictwa, Planowania Przestrzennego  

i Nieruchomości – pan Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy nadania nazwy rondu im. Druha OSP Władysława Sąsiadka 

skrzyżowaniu typu rondo, na skrzyżowaniu ulic: Mickiewicza, Najświętszej Marii Panny  

i Witosa, zlokalizowanemu w obrębie ewidencyjnym Ropczyce. Położenie ronda przedstawia 

załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. Biogram Władysława Sąsiadka przedstawia załącznik nr 

2 do niniejszej uchwały. Wykonanie uchwały zleca się Burmistrzowi Ropczyc. Traci moc 

uchwała nr L/495/18 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 26 marca 2018 r. w sprawie 

nadania nazwy ronda. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia  

w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego. Wymóg tego artykułu pan 

burmistrz już uzasadnił, ja tylko jeszcze dodam, że w związku ze zmianą praktyki  

w ogłaszaniu uchwał do których jest wątpliwość stanowią prawo miejscowe, tej treści 

paragraf 4 jest zasadny. 

 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej w sprawie nadania nazwy ronda                      

została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1. 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  

 

5.  

Przewodniczący Rady poinformował, że na podstawie ustawy o pomocy społecznej burmistrz 

przedstawił Wysokiej Radzie Ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy 

Ropczyce. Poprosił Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Ropczycach o informację na temat materiału przedłożonego Wysokiej Radzie. 

 

Pani Iwona Kozubowska – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Ropczycach - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Niniejsze opracowanie Oceny 

zasobów pomocy społecznej stanowi realizację zapisów ustawy o pomocy społecznej. Ustawa 

nakłada obowiązek przygotowania przez gminy, jak również powiaty, samorząd 

województwa corocznie oceny zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej. Ocena ta wraz z rekomendacjami jest podstawą do 

planowania budżetu na rok następny. Jest ona  przekazywana w formie centralnej aplikacji 

statystycznej do Podkarpackiego Urzędu Wojewódzkiego do 30 kwietnia każdego roku. 

Ocena zawiera w szczególności informacje dotyczące osób i rodzin korzystających ze 

świadczeń z pomocy społecznej bez względu na podmiot finansujący i realizujący, rodzaje 

problemów, rozkład ilościowy, infrastrukturę, kadrę, nakłady finansowe. Materiały zawarte 

pochodzą ze sprawozdań ośrodka pomocy społecznej, ze sprawozdań rocznych, ze 

sprawozdań półrocznych, ze sprawozdań resortowych, z baz danych Głównego Urzędu 

Statystycznego, jak również działających na terenie gminy podmiotów tworzących zasób 

instytucjonalny pomocy społecznej.  



 

Radny pan Dariusz Skórski – pani kierownik ta prognoza, która jest ujęta w tej tabelce to jest 

jakaś prognoza na przyszłość, że zakładamy że tyle a tyle będzie mieszkańców w gminie bo 

nie rozumiem dwa lata po ocenie?  

Pani Iwona Kozubowska - prognoza jak sama nazwa mówi prognoza na rok następny bądź 

kolejny. Natomiast jeżeli nie jesteśmy w stanie zaprognozować to są dane takie same jak za 

rok 2017. 

Radny pan Dariusz Skórski – tak właśnie sobie myślę, bo się dzieciaków trochę urodziło  

i pewnie się urodzi, 500 plus działa, strasznie tutaj źle zakładamy.  

Pani Iwona Kozubowska - tutaj jeśli chodzi o te dane demograficzne są automatycznie 

zaciągane z ministerstwa tak, że nie jesteśmy w stanie tego poprawić.  

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia Oceny zasobów 

pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy Ropczyce. 

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy Ropczyce została przyjęta przy: 

za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 
 
 

 

 

 
 
 
 
 


